
1 
 

 

Protokół 37/2013 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa Ochrony Środowiska i Planu Miejscowego Rady 

Miejskiej w Strykowie odbytego w dniu 17 kwietnia 2013 roku 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz osoby zaproszone wg załączonej listy 

obecności.  

Powitał zebranych i posiedzenie prowadził Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska i Planu Miejscowego Rady Miejskiej w Strykowie Pan Czesław Polit.  

 

Proponowany porządek posiedzenia:  

1. Informacja na temat funkcjonowania oczyszczalni ścieków w Strykowie. 

2. Sprawy różne, w tym opiniowanie projektów uchwał.  

 

Przewodniczący Komisji zaproponował zmianę porządku posiedzenia, aby w punkcie 1 

zaopiniować projekty uchwał  na najbliższą sesje Rady Miejskiej, a w punkcie 2 wysłuchać 

informacji o funkcjonowaniu oczyszczalni ścieków.  

 

Porządek posiedzenia po zmianach został przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad. 1.  

 

Pani Bożena Motylińska zastępca burmistrza Miasta-Gminy Stryków zaprezentowała 

projekty uchwał w sprawie:  

 zmieniająca uchwałę Nr XXXIV/260/2013 Rady Miejskiej w Strykowie z dnia 15 

marca 2013 roku w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stryków w 2013 roku -  

zmiana dot. zapisu o publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Łódzkiego, 

Program nie podlega publikacji, więc ten zapis zostaje zmieniony.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmieniająca uchwałę Nr 

XXXIV/260/2013 Rady Miejskiej w Strykowie z dnia 15 marca 2013 roku w sprawie 

przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stryków w 2013 roku. 

Głosowanie: 7 głosów za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się 

 

 zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów  - pani Bożena Motylińska poinformowała, że 

przyjęliśmy Regulamin utrzymania czystości, jesteśmy na etapie przygotowania 

specyfikacji przetargowej, zastanawiamy się co zrobić, aby było jak najlepiej dla 

naszych mieszkańców. Jako Gmina chcemy zobowiązać wykonawcę przetargu do 

wyposażenia mieszkańców w pojemniki lub worki do segregacji. Musi być przyjęty 

zapis w uchwale o przejęciu obowiązku przez Gminę wyposażenia nieruchomości w 

pojemniki lub worki do segregacji. Zapis § 5 „W zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi Gmina 

Stryków przejmuje na siebie obowiązek wyposażenia nieruchomości w pojemniki oraz 

worki służące do selektywnego zbierania odpadów komunalnych, a także zapewni 

odpowiednie standardy sanitarne i techniczne podczas zaświadczenia usługi odbioru, 

w celu ochrony zdrowia ludzi i środowiska.” 



2 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i 

zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów.  

 

  Głosowanie: 7 głosów za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się 

 

 zmieniająca uchwałę Nr XLIV/353/2010 Rady Miejskiej w Strykowie z dnia 19 lutego 

2010 roku w sprawie ustalenia regulaminu targowiska miejskiego w Strykowie – w § 

1 uchwały nie było zapisu w jakich godzinach czynne jest targowisko, teraz ten zapis 

się wprowadza. Będzie zmieniana tablica informacyjna, ponieważ wprowadzone 

zostaną sektory:  

o sektora A-sprzedaż artykułów rolnych i spożywczych, 

o sektor B- sprzedaż artykułów spożywczych, owoców i warzyw, 

o sektor C- sprzedaż pozostałych towarów, 

o sektor D- stanowiska zadaszone. W tym sektorze nie wskazujemy  jaki 

towarami będzie odbywał się handel. Sektor ten będzie zmodyfikowany, będą 

zdemontowane stoliki do wykorzystania w inny sposób. Został dodany ust. 8 o 

brzmieniu: „Wyłączność rezerwacji miejsc sprzedaż6y w sektorze A maja 

rolnicy” oraz ust. 9: „Osobie posiadającej rezerwację gwarantuje się 

możliwość handlu na wyznaczonym stanowisku, pod warunkiem zajęcia go do 

godziny 7.00 w dniu handlu”.  

 

Radny Karol Lenart mówił, że ma mieszane uczucia co do zaproponowanych 

zapisów w ustępie 8 i 9, ponieważ większość rolników przyjeżdża na rynek 

sporadycznie, a rezerwacja odnosi się do handlujących co tydzień w czwartek. Rolnik 

przyjeżdża na rynek kilka razy w roku i może zdarzyć się sytuacje, że przyjedzie i cały 

sektor będzie zarezerwowany. Powinniśmy zostawić 50% stanowisk rolniczych bez 

rezerwacji.  

Dyrektor ZGKiM w Strykowie powiedział, że rezerwacja nie jest przymusowa, nie 

jest jej dużo.  

Przewodniczący Komisji także mówił o takich przypadkach, że rolnicy nie mieli 

gdzie handlować, ponieważ była rezerwacja.  

Pani Bożena Motylińska powiedziała, że jesteśmy w trakcie wykonywania bramy 

tzw. przelotowej, wyznaczamy więcej miejsca niż jest obecnie, nie ma 

zarezerwowanego całego terenu. Można poczekać i zobaczyć jak to będzie działać, 

jeżeli nie zda to egzaminu, to można zapisy zmienić. 

Przewodniczący Komisji potwierdził, że wydzielenie planu bez rezerwacji jest 

dobrym pomysłem. Jeżeli skończy się handel poza targowiskiem to może być mało 

miejsca na targowisku.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kasica złożył wniosek, aby powiększyć 

sektor sprzedaży artykułami rolnymi o teren położony za sektorem zadaszonym.  

Radny Witold Śliwkiewicz powiedział, że rynek jest za mały, przed modernizacją 

proponował powiększenie jego terenu o działki po drugiej stronie. Mówił, że trzeba 

wyznaczyć 15-20 stanowisk wolnostojących dla rolników. Wszyscy muszą pomieścić 

się na tym rynku.  

Przewodniczący Rady Paweł Kasica zgłosił wniosek formalny powiększyć ilość 

stanowisk w sektorze A o miejsca położone za sektorem zadaszonym.  
  Głosowanie wniosku: 4 głosy za, 1 głos przeciw,20 głosy wstrzymujące się 

Aby doprecyzować zapisy ust. 8 i 9 projektu uchwały Przewodniczący Komisji ogłosił 

10 minut przerwy.  
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Obrady po przerwie. 

 

Pani Bożena Motylińska zastępca burmistrza Miasta-Gminy Stryków zaproponowała 

następujący zapis: ust. 8: „Wyłączność rezerwacji miejsc sprzedaży w sektorze A 

mają rolnicy. Pozostawia się strefę bez rezerwacji w sektorze A w pierwszym szeregu 

stoisk po prawej stronie bramy wjazdowej południowej wzdłuż ul. Targowej”.  

            
  Głosowanie: 6 głosów za, 0 głosów przeciw, 1 głos wstrzymujący się 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę 

Nr XLIV/353/2010 Rady Miejskiej w Strykowie z dnia 19 lutego 2010 roku w 

sprawie ustalenia regulaminu targowiska miejskiego w Strykowie z uwzględnieniem 

dwóch wniosków do projektu uchwały: a) powiększyć Sektor A targowiska 

miejskiego - sprzedaż artykułów rolnych i zwierząt o tereny za sektorem 

zadaszonym; b) wyznaczyć w Sektorze A na targowisku miejskim strefę bez 

rezerwacji miejsc sprzedaży.  

  Głosowanie: 7 głosów za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się 

 

 ustalenia dziennych stawek opłaty targowej – pani Bożena Motylińska 

poinformowała, że różnice cenowe są nieznaczne, wprowadzone są zmiany dot. 

zajmowanej powierzchni do handlowania.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia dziennych 

stawek opłaty targowej.  

  Głosowanie: 7 głosów za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się 

 

Ad. 2.  

Informację na temat funkcjonowania oczyszczalni ścieków w Strykowie przedstawił pan 

Włodzimierz Długołęcki dyrektor ZGKiM w Strykowie.  

 

Gospodarka ściekowa 

W roku 2012 r., oczyszczalnia oczyściła 455 665 m3/rok ścieków , wynika z tego średnio na 

dobę przepłynęło 1 245 m3/d. Przepustowość oczyszczalni wynosi 1700 m3/d. 

Gospodarka osadowa 

W roku 2012 r., wyprodukowano 228,12 ton osadów ściekowych, które oddano do 

wykorzystania rolniczego rolnikowi: Panu Tomaszowi Skusze, zam. Niesułków Kolonia, z 

którymi ZGKiM ma podpisaną umowę. 

Wykonane remonty 

Oprócz szeregu remontów związanych z bezpośrednią eksploatacją oczyszczalni, wykonano: 

• remont zespołu sita obrotowego – koszt 36 000 zł netto 

• remont prasopłuczki do odwadniania z kratek – koszt 13 200 zł netto. 

• remont mocowania pomp w pompowni ścieków na oczyszczalni (wymiana prowadnic, 

kolan stopowych, zaczepów pomp, uszczelniaczy) - koszt 12 000 zł netto. 

Remonty do wykonania: 

W związku ze eksploatacyjnym zużywaniem się konstrukcji, urządzeń, maszyn staje się 

konieczne wykonanie następujących remontów: 

• modernizacja zespołu odwadnia osadów ściekowych np. zastępując istniejącą prasę, 

wirówką -ze względu na wzrost ilości osadów ściekowych w związku z rozbudową 

sieci kanalizacyjnej (Swędów) (zwrócono się wcześniej o środki do Urzędu Miasta-

Gminy - szacunkowy koszt 600 tyś zł ) 
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• remont bioreaktora żelbetowego (widoczne mikropęknięcia biegnące w dół zbiornika; 

zagrożenie rozszczelnieniem) – trudne do oszacowania ze względu na ciągłą pracę 

(zalanie bioreaktora) – szacunkowo ok. 200 tyś i więcej. 

• remont komór beztlenowych wydzielonych z dawnego bioreaktora Super Boss 550-

szacunkowy koszt ok. 40 tys. zł. 

• remont dachu oczyszczalni – ok. 30 tys. zł 

Następnie pan Grzegorz Kozłowski mówił o gospodarce wodno-ściekowej. Mówił, że 

Gmina Stryków jest bardzo przyjazna inwestorom, wszystkie rozmowy z inwestorami 

zaczynają się w zakładzie gospodarki komunalnej, ponieważ firmy, które zamierzają  się 

lokować na terenie naszej gminy chcą wiedzieć czy mogą przyłączyć wodę i kanalizację. Pan 

Kozłowski poinformował także członków komisji o zmodernizowanych stacjach uzdatniania 

wody oraz o najpilniejszych remontach, które trzeba wykonać.  

• Stacja uzdatniania wody w Ługach – rejon ten trzeba oddzielić od wodociągu w 

Dobrej, który jest znacznie obciążony firmami i halami logistycznymi. Pilne jest 

wykonanie projektu modernizacji stacji uzdatniania wody w Ługach.  

• We wsi Koźle jest jedna studnia, w momencie awarii studni głębinowej są problemy. 

Potrzeba wybudowania przy stacji uzdatniania wody drugiej studni głębinowej- nowy 

odwiert.  

• Sierżnia – małe zużycie wody, jest jedna studnia.  

• Stryków – są dwie studnie, bardzo duża retencja. 

• Bratoszewice – hydrofornia wykorzystana w 50%, można byłoby połączyć wodociąg 

Bratoszewice ze Strykowem.  

 

Radny Łukasz Orłowski pytał jaki byłby koszt, aby sytuacja była optymalna w całej gminie.  

Pan Grzegorz Kozłowski odpowiedział, że koszt projektu dla Koźla to ok. 6 tys., natomiast 

modernizacja stacji w Ługach – 1 mln zł.  

Radny Witold Śliwkiewicz powiedział, że informacje tak ważne dla mieszkańców powinny 

być przedstawione na sesji RM. Dziś informacji wysłuchało 5 radnych, a to jest  poważny 

temat, za kilka lat wody nie będzie już pod dostatkiem.  

Radny Łukasz Orłowski pytał o możliwość pozyskania środków pozabudżetowych, np. z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska.   

Pani Bożena Motylińska powiedziała, że wnioski dot. Koźla i Ługów to wnioski 

inwestycyjne na rok 2014. Obecnie korzystamy z dofinansowania WFOŚiGW na zadanie: 

budowa kanalizacji sanitarnej w Swędowie.    

Wiceprzewodniczący Komisji Sławomir Źródło podsumowując powiedział, że dobrze, że 

mamy doba wodę, trzeba pamiętać o przyszłych inwestycjach w tym temacie. Obecnie są dwa 

priorytetowe zadania do przyszłorocznego budżetu – Koźle i Ługi.    

 
Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała E. Tomczak.  

 

 

 

 

 

                                                                                          Przewodniczący  

                                                   Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Planu Miejscowego  

                                                                             Rady Miejskiej w Strykowie Rady  

 

 

                                                                                          Czesław Polit 


